
Numer 8 | kwiecień 2023 | wydanie bezpłatne

www.rusiec.pl

Drodzy mieszkańcy Gminy Rusiec

Z okazji Świąt Wielkanocnych składamy serdeczne 
życzenia zdrowia, pogody ducha i szczęśliwych chwil 
w gronie najbliższych. Niech nadzieja budzącej się do 
życia przyrody przyniesie spokój, optymizm. Życzymy 
Wam, aby świąteczny czas był pełen radości płynącej 
ze Zmartwychwstania Pańskiego.

 Damian Szczytowski Rafał Rabenda radni, sołtysi,

 Wójt Gminy Rusiec Przewodniczący Rady Gminy Rusiec pracownicy 

   Urzędu Gminy
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67 groszy za ponad 1300 metrów asfal-
towej, solidnej drogi? Ktoś może uznać to 
za absurd, ale naprawdę udało nam się 
zrobić interes życia! Wykonawcy odda-
nej kilka tygodni temu drogi na Dębinę 
za swoją pracę otrzymali 1.366.181,46 zł. 
Słownie:  jeden milion trzysta sześćdziesiąt 
sześć tysięcy sto osiemdziesiąt jeden zło-
tych i czterdzieści sześć groszy. Tymczasem 
z budżetu Gminy Rusiec, czyli z naszych 
podatków, ubyło jedynie wspomniane 
67 groszy… Można?

Odkąd pamiętam mieszkańcy Dębiny 
marzyli o asfaltowej drodze do swojej urokli-
wej miejscowości. Przez lata słuchali obiet-
nic, że “zrobimy wkrótce”. I czekając, musieli 
zadowolić się łataniem dziur destruktem, 
czy gruzem budowlanym. Tak samo jak 
mieszkańcy Dąbrówek Kobylańskich, czy 
tzw. „Żabińca” w Dąbrowie Rusieckiej…

67 groszy… Dlaczego tak podkreślam tę 
kwotę? Bowiem w tej kadencji staramy się 
przede wszystkim rozwijać Naszą Gminę, 
ale bez zaciągania kolejnych kredytów, bez 
emitowania obligacji. Mimo wielu inwe-
stycji, udaje nam się skutecznie redukować 
zadłużenie. Gdy rozpoczynałem kadencję 
jako wybrany przez Was na nowego wójta, 
w budżecie Gminy na minusie widniało 
ponad 8,2 mln zł. Na koniec 2023 roku będzie 
około 5,95 mln… 

I to wszystko w sytuacji, gdzie mamy 
trwającą budowę przedszkola z klubikiem, 
rozbudowywaną sieć kanalizacyjną i wodo-
ciągową, zakończone termomodernizacje 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ruścu, 
przedszkola w Woli Wiązowej, Urzędu Gminy, 
przebudowane kilometry dróg gmin, zmo-
dernizowaną i wreszcie tętniącą życiem salą 
sportowo-rekreacyjną w Ruścu, efektow-
ną salą widowiskową Gminnego Ośrodka 
Kultury, przepięknie oświetlony GOSiR, ener-

Wielkie inwestycje  
i cięcie długów

gooszczędne oświetlenie ulicy Wieluńskiej, kilkadziesiąt lamp solarnych 
w wielu miejscowościach, nowe świetlice sołeckie i wiele innych zrealizo-
wanych inwestycji… W ciągu tych niespełna czterech lat udało nam się 
pozyskać około 36,5 miliona złotych dofinansowań!

Oczywiście, nie wszystkie inwestycje idą jak po sznurku. Ale każdy 
z Was, kto budował czy remontował, nie miał większych czy mniej-
szych problemów z wykonawcami, czy innymi czynnikami zewnętrz-
nymi? Jestem spokojny, że doprowadzimy je do szczęśliwego finału, 
a budżet Gminy na tym nie ucierpi.

Plany na ten rok są równie ambitne. Przede wszystkim kolejne drogi: 
ulice Dąbrowskiego i Polna w Ruścu, Wola Wiązowa, Prądzew, Kuźnica, 
Jastrzębice – Antonina… Jesteśmy na finiszu kompletowania doku-
mentacji, by przeprowadzić bardzo trudny, ale i bardzo ważny dla nas 
wszystkich projekt, czyli „Odnawialne źródła energii w Gminie Rusiec”. 
Przygotowujemy wnioski o dofinansowania na termomodernizacje 
ośrodków zdrowia w Ruścu i Woli Wiązowej. Kibice Hetmana Rusiec 
i Orła Wola Wiązowa, z równą niecierpliwością jak ja, zapewne czekają 
na decyzję Urzędu Marszałkowskiego w sprawie możliwości dofinan-
sowania zadaszenia trybun na ich stadionach. 

Plany na później? Powstanie Gminnego Centrum Rehabilitacji. Po dłu-
gich analizach na tę chwilę idealnym miejscem wydaje się budynek po 
dawnej szkole w Dąbrówkach Kobylańskich… Ale to plan na przyszłość. 
Oby nie odległą… Teraz życzę nam wszystkim pięknych Świąt Wielkiej 
Nocy. Pięknych, jak rozsiane po całej gminie kapliczki.

Przyjemnej lektury.

Damian Szczytowski, 
Wójt Gminy Rusiec
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Chociaż w obecnych realiach rynkowych inwestycje drogowe 
są bardzo dużym wyzwaniem finansowym, to dla władz gminy 
radykalna poprawa stanu dróg na naszym terenie jest jednym 
z priorytetów. Tym bardziej, że udało się na nie pozyskać 
ogromne dofinansowania.

„P rzebudowa drogi gminnej nr 101002E Rusiec – Dębina” oraz 
„Przebudowa drogi gminnej nr 103008E w miejscowości 
Dąbrowa Rusiecka” to pierwsze drogowe zadania inwestycyjne, 

które w tym roku doczekały się realizacji.
Chociaż zgodnie z podpisaną w listopadzie umową wykonawca – firma 

Rafalin sp. z o.o. – miał na zakończenie obu dróg 11 miesięcy, to wykonał je 
sporo przed terminem. Roboty ziemne na drodze do Dębiny – około 1320 
metrów począwszy od zjazdu do miejscowości Żary – rozpoczęły się jeszcze 
w ubiegłym roku. A już od początku marca mieszkańcy Dębiny mogli prze-
jechać się asfaltową drogą, na którą czekali od... zawsze.

Równie sprawnie wykonawca wywiązał się z realizacji drugiego etapu 
przebudowy (ok. 890 m) drogi gminnej w Dąbrowie Rusieckiej. Dzięki 
tej inwestycji powstał wygodny łącznik między tą miejscowością a drogą 
krajową DK 74.

Koszt tych inwestycji wyniósł:
• Dębina: 1.366.181,46 zł.; 
• Dąbrowa Rusiecka: 993,152,12 zł.
Na te inwestycje Gmina Rusiec pozyskała dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych (1.710.000 zł) oraz 

inwestycje
Nie zatrzymujemy się 
z drogami

Dąbrowa Rusiecka

Dębina
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• w przypadku drogi do Dębiny – z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
(616.352 zł). Po rozliczeniach okazało się, że droga do Dębiny kosztowała 
Gminę Rusiec... 67 groszy!

Rusiec, ul. Polna
W drugiej połowie marca rozpoczęła się przebudowa drogi gminnej 

nr 101017E, czyli ul. Polnej w Ruścu. To inwestycja, której realizacja pier-
wotnie planowana była na ubiegły rok, ale z kilku względów musiała 
zostać przesunięta.

Wykonawcą jest firma „REG-BUD Katarzyna Regulska” z Częstochowy. 
Oferta, jaką złożyła w przetargu, opiewa na 432.389,53 zł. Termin realiza-
cji: 4 miesiące.

Na tę inwestycję pozyskaliśmy dofinansowanie z Gminy Bełchatów 
w wysokości 400.000 zł.

Co w najbliższej przyszłości?
W ramach zadania inwestycyjnego „Remonty dróg gminnych na tere-

nie Gminy Rusiec” w ramach „Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych – edycja druga” w tym roku przeprowadzone 
zostaną:

• „Remont drogi gminnej nr 117351E w miejscowości Prądzew”. 
W pierwszym etapie zostanie wyremontowana jezdnia bitumiczna 
o szerokości około 6,40 m na długości około 400 m (od drogi powiato-
wej). Na wykonanie drugiego etapu, czyli ok. 310 m do skrzyżowania 
z drogą w kierunku Salomejowa, złożyliśmy wniosek o dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.

• „Remont drogi gminnej nr 101010E w miejscowości Kuźnica” – jezd-
nia bitumiczna o szerokości około 5 m na długości około 2560 m z obu-
stronnymi poboczami. 

• „Remont drogi gminnej nr 103008E Jastrzębice – Antonina”. – jezdnia 
bitumiczna o szerokości około 4 m na długości około 2370 m z obustron-
nymi poboczami z kruszywa oraz istniejącymi zjazdami.

W przetargu najkorzystniejsze oferty za wykonanie tych prac złożyła 
firma „Rafalin” i wyniosły one:

• Prądzew (I etap): 860.251,48 zł.;
• Kuźnica: 2.055.957,64 zł.;
• Jastrzębice – Antonina: 1.104.642,95 zł.
Na wykonanie wymienionych remontów wykonawca będzie miał 

5 miesięcy. 
Na te inwestycje Gmina Rusiec pozyskała dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych: 3.895.000 zł. 
Rozstrzygnięty został również przetarg na zadanie inwestycyjne pn. 

„Przebudowa drogi gminnej nr 101010E w miejscowości Kuźnica”. 
Dotyczy on odcinka drogi o długości 200 metrów i szerokości 5,2 m.

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma „Rafalin”: 268.024,26 zł. Zadanie 
zostanie zrealizowane ze środków własnych Gminy Rusiec.

Po zakończeniu tej inwestycji oraz wspomnianego wcześniej remon-
tu, będziemy mieć równą, dobrą drogę aż do mostu na tzw. „Kochu”.

inwestycje

Rusiec, ul. Polna

Kuźnica Rusiecka

Prądzew
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Co z remontami dróg powiatowych?
W marcu otwarto oferty na wykonanie zadania inwestycyjnego 

pn. „Remonty dróg powiatowych na terenie Gminy Rusiec” w ramach 
„Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 
– edycja druga”.

Składa się ono z dwóch części:
•„Remont drogi powiatowej nr 1924E Rusiec, ul. Dąbrowskiego – 

Dąbrowa Rusiecka”. Chociaż zaprojektowany został odcinek ok. 1850 
m od drogi krajowej nr 74, jednak kwoty, jakie zaoferowali wykonawcy 
nie pozwolą – przynajmniej na razie – na wykonanie całego odcinka.

W tym roku wyremontowany zostanie odcinek o długości 1460 m. 
Zakres prac obejmie m.in.: remont chodnika, odtworzenie uszkodzonej 
konstrukcji jezdni i poboczy o nawierzchni bitumicznej, wymianę prze-
pustów pod koroną jezdni, regulację wysokości chodnika i zjazdów, 
oczyszczenie istniejących rowów.

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma „Sanel”: 2.272.862,55 zł. Termin 
realizacji: 6 miesięcy od podpisania umowy. 

• „Remont drogi powiatowej nr 1926E w miejscowości Wola Wiązowa”. 
W jego ramach zostanie wykonania jezdnia bitumiczna o długości ok. 
945 m z obustronnymi poboczami z kruszywa oraz istniejącymi zjaz-
dami. Początek remontu od drogi powiatowej nr 2311E w kierunku 
Konopnicy.

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma „Rafalin”: 1.962.531,97 zł. 
Termin realizacji: 6 miesięcy od podpisania umowy.

Na te inwestycje Gmina Rusiec pozyskała dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych: 
3.800.000 zł. 

Czekamy na dokumentacje
W tym roku planowane jest również wykonanie dokumentacji pro-

jektowych:
• ul. Kolejowa w Ruścu: odcinek ok. 170 m od ul. Wieluńskiej;
• Korablew: odcinek o długości ok. 430 m od starego młyna w kierun-

ku tzw. Folwarku. Obecnie trwają prace nad podziałem działek.
• Nowa Wola: odcinek ok. 250 m do granicy gminy.
Na zakończenie warto przypomnieć, że do końca września ma zostać 

wykonana dokumentacja projektowo-kosztorysowa rozbudowy drogi 
powiatowej nr 1929E Rusiec – Jastrzębice. Inwestycję prowadzi Zarząd 
Dróg Powiatowych w Bełchatowie, ale czynny udział w konsultacjach 
biorą wójt Damian Szczytowski, radni Józef Szczepanik i Andrzej 
Cywiński oraz mieszkańcy. Koszt Gminy Rusiec na etapie dokumentacji 
to 146.000 zł. 

Zakres prac projektowych rozbudowy drogi na odcinku ok. 3 km 
obejmuje m.in. odtworzenie i poszerzenie nawierzchni jezdni, wzmoc-
nienie lub wymianę konstrukcji drogi w zależności od wyników badań 
istniejącej konstrukcji drogi, budowę chodnika, poboczy, niezbędnego 
odwodnienia, usunięcia ewentualnych kolizji z istniejącym uzbroje-
niem, przebudowę zjazdów.

Rusiec, ul. Dąbrowskiego

Droga Jastrzębice – Antonina

Wola Wiązowa
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Kanalizacje z pewnymi 
problemami 
Trwają prace budowlane związane z rozbudową sieci 
kanalizacyjnej w Ruścu. Wiążą się one ze sporymi 
utrudnieniami dla mieszkańców… 

C hciałbym przeprosić za utrudnienia nie tylko w ruchu drogowym. 
Niestety, realizując tego typu inwestycje w mocno zabudowanym 
terenie, zawsze pojawiają się jakieś niedogodności. 

W obu przypadkach wykonawca boryka się z wysokim stanem wód 
gruntowych, co ma wpływ na termin realizacji inwestycji – mówi 
Damian Szczytowski, Wójt Gminy Rusiec. – Warto pamiętać jednak, 
że robimy to dla naszego wspólnego dobra. Jeszcze w tym roku 
poprawi się nie tylko komfort życia mieszkańców tych ulic, ale także 
bezpieczeństwo ekologiczne i sanitarne w Ruścu. 

W ramach „Przebudowy sieci wodociągowej i budowa sieci kanaliza-
cyjnej w miejscowości Rusiec, Gmina Rusiec” blisko finiszu są prace na 
ulicach Dąbrowskiego (do przejazdu kolejowego) i Kościuszki, a kolej-
nymi etapami etapami będą ulice: Mickiewicza (do ośrodka zdrowia), 
Wieluńska (od mostu do skrzyżowania z Kościuszki) i Konopnickiej. 
Planowany termin zakończenia prac to czerwiec 2024 r. 

Koszt inwestycji wyniesie 3,23 mln zł, a współfinansowana jest 
ona z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich (1.899.652 zł) oraz 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (855.000 zł). 

Druga inwestycja to rozbudowa istniejącej sieci kanalizacji sanitar-
nej i sieci wodociągowej w północno-wschodniej części Ruśca (ulice: 
Cicha, Kwiatowa, Słoneczna, Spacerowa i część ul. Koniecpolskiego). 
Termin zakończenia prac do koniec lipca 2023 r. 

Koszt inwestycji: 3.178.320 zł. Na tę inwestycję Gmina Rusiec pozy-
skała dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program 
Inwestycji Strategicznych w kwocie 2.517.500 zł.

Z ŻYCIA GMINY

Do końca marca w ramach 
zakupu preferencyjnego 
Gmina Rusiec dostarczyła do 
gospodarstw domowych ponad 
1300 ton węgla kamiennego.

31 marca minął termin 
składania wniosków 
o zakup preferencyjny 

węgla. W chwili oddawania do druku 
Informatora Gminy Rusiec trwały 
rządowe prace nad przedłużeniem 
tego terminu do 30 czerwca.  Jednak na 

tę chwilę osoby, które złożyły takowy 
wniosek, a nie zamierzają kupować 
węgla za naszym pośrednictwem, 
proszone są o zgłoszenie tego faktu 
w Urzędzie Gminy (osobiście lub 
telefonicznie). 

– Nie mamy wolnych środków 
w budżecie, aby móc »zamrozić« je 
w towarze. Nie mamy też warunków, 
aby składować węgiel przez dłuższy 

czas. Dlatego proszę z jednej strony 
o deklaracje o rezygnacji z zakupu, 
z drugiej: o wpłaty, abyśmy mogli 
zamówić ilość węgla odpowiadającą 
rzeczywistemu zapotrzebowaniu – 
mówi wójt Damian Szczytowski.

Termin wpłat za aktualnie zamó-
wiony węgiel mija 15 kwietnia. 
O ewentualnych zmianach będziemy 
informować na bierząco.

Rusiec, ul. Kwiatowa

Budowa kanalizacji przy ul. Dąbrowskiego

Do kiedy kupimy węgiel?
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Już wkrótce 
będzie strop

Parking w Dąbrówkach

Kończy się kolejny, widowiskowy etap 
budowy przedszkola z klubikiem. 

W chwili oddawania do druku 
„Informatora Gminy Rusiec”, 
wykonawca inwestycji (firma 

„Sanel” z Bełchatowa) kończył układanie 
stropowych płyt kanałowych sprężonych. 
Dodajmy, że do pokrycia nimi było 
ok. 1200 metrów kwadratowych! Po 
położeniu stropu planowane jest 
pokrycie dachu styropianem i membraną. 
Kolejnym etapem będzie montaż stolarki 
drzwiowej i okiennej.

Inwestycja kosztować ma ok. 10,2  mln 
zł. Przypomnijmy, że Gmina Rusiec pozy-
skała na nią ogromne dofinansowa-
nia: z Rządowego Funduszu Polski Ład 
– Program Inwestycji Strategicznych 4 mln 
zł, z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych 5 mln zł, Gminy Bełchatów 
800 tys. zł.

Kościół w Dąbrówkach Kobylańskich 
należy do Parafii św. Maksymiliana 
Kolbe w Chorzynie, ale znajduje się 
on na terenie gminy Rusiec. W tym 
roku udało się wykonać prace, które 
mieszkańcom obiecywano przez lata.

Pomysł, jak doprowadzić, aby udało 
się utwardzić przykościelny parking 
i drogę wjazdową na teren kościoła, 

powstał przy okazji ubiegłorocznej 
przebudowy drogi prowadzącej 
przez Dąbrówki Kobylańskie. Dzięki 
rzeczywistej współpracy Urzędu Gminy 
i parafii, okazało się, że  wszystko da się 
zrobić. Trzeba tylko chcieć – mówi wójt 
Damian Szczytowski.

– Wielkie podziękowania dla pana wójta! 
Spełniło się marzenie moje i wielu parafian 
– dodaje ksiądz proboszcz Michał Rydz.Wójt Damian Szczytowski i ksiądz proboszcz Michał Rydz

22 marca 2023

23 marca 2023

24 marca 2023
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  Wreszcie mamy  
gdzie grać!

Krótko o małych inwestycjach

11 lutego odbyło się oficjalne otwarcie sali sportowo- 
-rekreacyjnej przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Ruścu. 
To inwestycja, na którą czekały wszystkie pokolenia! 

M odernizacja kosztowała ok. 450 tys zł, ale dzięki niej mamy 
nowoczesną, funkcjonalną i bezpieczną dla użytkowników 
nawierzchnię, nowe bramki, tablice do koszykówki, osprzęt 

do siatkówki i tenisa ziemnego, siatki ochronne na okna. Jest nowy 
system ogrzewania. Odnowione zostały również magazyny sprzętu 
sportowego, wejście na salę od strony boiska zewnętrznego.

Inwestycja nie byłaby możliwa do przeprowadzenia, gdyby nie 
dofinansowania: z Urzędu Marszałkowskiego (100 tys. zł.) i Gminy 
Bełchatów (350 tys. zł.). – Podziękowania należą się wielu osobom. 
Począwszy od tych najbliższych, czyli dyrekcji szkoły w Ruścu i pra-
cownikom Urzędu Gminy, którzy poświęcili mnóstwo czasu, by 
doprowadzić do tego efektownego finału. Pani poseł Małgorzacie 
Janowskiej, której działania sprawiły, że z Gminy Bełchatów do 
Ruśca trafiło około 2 mln złotych – mówi Damian Szczytowski, Wójt 
Gminy Rusiec.

Po części oficjalnej przyszedł czas na sport. Historyczny, pierw-
szy zagrały między sobą drużyny Akademii Hetman Rusiec. Warto 
odnotować, że pierwszego gola zdobył Franciszek Płuciennik.

inwestycje

Oświetlenie  
ul. wieluńskiej

Koszty oświetlenia ulicznego to 
poważna pozycja w budżecie gminy. 
Aby je obniżyć, pod koniec ubiegłego 
roku na głównej drodze w naszej gmi-
nie, czyli ul. Wieluńskiej wymienio ok. 
100  lamp na energooszczędne typu 
LED. Dzięki temu w długie, zimowe 
wieczory był jasno i... niedrogo.

wejśCie na salę 
sPORtOwą

Po ubiegłorocznej termomoderni-
zacji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Ruścu okazało się, że wyjście 
ewakuacyjne od strony sali sporto-
wo-rekreacyjnej jest zbyt wąskie. 
Zlikwidowano barierki, powstały sze-
rokie, bezpieczne schody. Prace wyko-
nał Zakład Gospodarki Komunalnej.

nOwa bRama  
PRzy wOdOmistRzówCe

Jej „poprzedniczka” miała 52  lata, 
czyli tyle, ile lat istnieje budynek przy 
ul. Koniecpolskiego w Ruścu. Już od 
kilkunastu lat nie spełniała swojej 
funkcji. W marcu zdemontowano ją 
a w jej miejsce mieszkańcy docze-
kali się nowej, szerokiej, przesuwnej 
bramy i furtki.

...a dzieci zagrały pierwszy oficjalny  
mecz w nowej hali

Pola Płuciennik, 
wójt Damian 
Szczytowski 
i poseł 
Małgorzata 
Jankowska 
przecięli  
wstęgę...
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Czystsze powietrze  
w całej Gminie

24 lutego w Urzędzie Gminy doszło 
do podpisania długo oczekiwanej 
przez mieszkańców umowy na 
dofinansowanie projektu pn. 
„Odnawialne źródła energii w Gminie 
Rusiec”.

T o pierwsze i od razu tak duże 
dofinansowanie dla Gminy Rusiec 
w odnawialne źródła energii. Dzięki 

niemu zainstalujemy 148 instalacji 
fotowoltaicznych oraz 16 pieców na 
biomasę. Cieszę się niezmiernie, że 
za mojej kadencji przeprowadzimy 
tak oczekiwaną przez mieszkańców 
inwestycję – mówi Damian Szczytowski, 
Wójt Gminy Rusiec.

– To przykład działań finansowanych 
z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego, czyli środków unijnych będących 
w dyspozycji samorządów. To wsparcie dla gminy, dla mieszkań-
ców, ale jest to też korzyść dla nas wszystkich. Bo jeśli będzie-
my oddychali czystszym powietrzem, to w oczywisty sposób 
poprawi się jakość życia mieszkańców Gminy Rusiec, Powiatu 
Bełchatowskiego, ale także całego regionu – mówił po podpisaniu 
umowy Zbigniew Ziemba, Wicemarszałek Województwa Łódzkiego. 
Szacunkowy koszt inwestycji to ok. 4,2 mln zł, z czego blisko 3,3 mln 
zł to środki pozyskane z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego na lata 2014–2020.

Projekt zostanie zrealizowany do końca tego roku. W chwili 
oddawania do druku „Informatora Gminy Rusiec” trwały ostatnie 
przygotowania do ogłoszenia przetargu, który ma wyłonić wyko-
nawcę.
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30 kwietnia br. kończy się umowa ze spółką Armed, która 
od kilkunastu lat prowadzi Niepubliczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej z Ruścu przy ul. Mickiewicza 5. Czy oznacza to 
przerwę w jego funkcjonowaniu?

Duże zmiany w ośrodku zdrowia  
przy Mickiewicza

inwestycje

J eśli do tego dojdzie, postaramy się, 
aby była ona jak najkrótsza i jak 
najmniej dotkliwa dla mieszkańców 

przerwa. Wszystko zależy od stanu, jaki 
zastaniemy po przekazaniu ośrodka przez 
obecnych prowadzących z powrotem 
w ręce Gminy. Nie chce mi się wierzyć 
w realizację zapowiedzi, że zastaniemy 
zdemontowane zlewy, termy, kontakty, 
czy gniazdka elektryczne. W każdym razie 
chcemy, aby przed przekazaniem nowym 
prowadzącym, odświeżyć wszystkie 
pomieszczenia. Trudno składać konkretne 
deklaracje, ale mam nadzieję, że od połowy 
maja pacjenci wrócą do placówki – mówi 
Damian Szczytowski, Wójt Gminy Rusiec.

Przypomnijmy, że w ubiegłym roku 
gmina przeprowadziła generalny remont 
i wyposażyła w nowoczesny sprzęt 
gabinet stomatologiczny. Kosztował ok. 
183.000 zł. Niestety, z powodu braku woli 
współpracy ze strony spółki Armed, do 
dziś gabinet nie mógł przyjąć żadnego 
pacjenta. Również zakupiony przez gminę 
sprzęt (m.in. aparat EKG, fotel do pobie-
rania krwi, wózek zabiegowy), zamiast 
być używany, czeka w pudłach w maga-
zynie. Wychodzi na to, że z ubiegłorocz-
nych gminnych inwestycji w ten budynek, 
mieszkańcom służy jedynie podjazd dla 
niepełnosprawnych...

Nowym operatorem placówki będzie 
„Grupa ŁODZIANIN”. To rodzinna sieć 
rozwiniętych placówek medycznych. 
Funkcjonuje ona na terenie wojewódz-
twa łódzkiego, zachodniopomorskiego 
oraz śląskiego. Oferuje bezpłatne usługi 
w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia 
(NFZ), a także świadczenia odpłatne.

Gabinet stomatologiczny w Ruścu czeka na pierwszego pacjenta

– Ośrodek będzie funkcjonować w godz. 8.00-18.00. Na pewno 
od początku mieszkańcy na stałe będą mieli możliwość skorzysta-
nia z porad lekarza rodzinnego, pediatry i stomatologa. Oczywiście 
funkcjonował będzie gabinet zabiegowy i punkt pobrań krwi. 
Mam nadzieję, że dość szybko uda nam się ściągnąć również 
kolejnych specjalistów: ortopedę i chirurga ogólnego. Myślimy też 
o lekarzu onkologu, który przynajmniej raz w miesiącu przyjeż-
dżałby do Ruśca na konsultacje. Mogę zapewnić, że będziemy się 
rozwijać i wsłuchiwać w potrzeby pacjentów – mówi dr Agnieszka 
Czachurska-Sobera.

Co czeka mieszkańców, którzy są zarejestrowani w przychodni 
Armed? Jeśli zamierzają kontynuować opiekę zdrowotną w Ośrodku 
Zdrowia w Ruścu przy ul. Mickiewicza 5, najpóźniej do 30 kwietnia 
powinni wypełnić „Deklarację wyboru świadczeniodawcy udziela-
jącego świadczeń z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej oraz 
lekarza podstawowej opieki zdrowotnej”. Deklaracje dostępne są 
w Urzędzie Gminy w Ruścu (parter – sekretariat) oraz u sołtysów.
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Mamy kolejne dofinansowanie!

P odpisy pod umową złożyli: Zbigniew Ziemba – wicemarszałek 
Województwa Łódzkiego, a ze strony Gminy Rusiec: wójt 
Damian Szczytowski i skarbnik Aleksandra Bartkowiak.

Całkowita wartość projektu to 594 092,38 zł. Wkład własny Gminy 
Rusiec wyniesie niespełna 90 tys. zł (wkład finansowy – ok. 40 tys.).

Cel główne projektu to: dostosowanie 6 miejsc przedszkolnych do 
potrzeb dzieci z niepełnosprawnościami w oddziale integracyjnym, 
dodatkowe zajęcia dla 116 dzieci z przedszkola w Ruścu (m.in. korek-
cyjno-kompensacyjnych, logorytmiki, języka angielskiego), zakup 
pomocy dydaktycznych. Pozyskane środki wykorzystane zostaną rów-
nież na szkolenia dla nauczycieli podnoszące ich wiedzę i umiejętności.

– Dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że będziemy 
mogli zrealizować ten projekt, na czele z panem wicemarszałkiem oraz 
z dyrekcją Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ruścu. Jestem prze-
konany, że projekt »Bystrzaki« jeszcze podniesie jakość wychowania 
przedszkolnego w naszej placówce – mówi wójt Damian Szczytowski.

Dodajmy: bardzo cenne dofinansowanie! 
W lutym w Urzędzie Marszałkowskim 
w Łodzi doszło do podpisania umowy, 
dzięki której będziemy mogli zrealizować 
projekt pn. „Bystrzaki z Publicznego 
Przedszkola w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Ruścu”.

Wicemarszałek Zbigniew Ziemba, wójt Gminy Rusiec Damian 
Szczytowski i skarbnik Aleksandra Bartkowiak

Remonty w ramach projektu „Bystrzaki” 
już trwają
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Piękno  
przydrożnych 
kapliczek
Kapliczki i krzyże przydrożne stanowią 
nieodłączny element krajobrazu Gminy 
Rusiec. Stanowią cząstkę dziedzictwa 
kulturowego naszej społeczności.

N a ogół mijamy je obojętnie. 
Często nawet nie zauważamy. 
Nie zastanawiamy się nad tym, 

dlaczego i kto je postawił. Tymczasem 
każdy przydrożny krzyż czy kapliczka 
ma własną historię i swego fundatora. 
Stawiane były w dowód wdzięczności 
za doznane łaski, dla upamiętnienia 
ważnych wydarzeń w życiu majętnego 
fundatora. Miały chronić przed chorobą, 
pożarem i powodzią. Były drogowskazami, 
punktami orientacyjnymi.

W Pawłowie, na rozwidleniu dróg w kie-
runku Andrzejowa i Kodrania, dziś stoi pięk-
na kapliczka. Mało kto wie, że na początku 
ubiegłego wieku dokładnie w tym miejscu 
była w tym miejscu karczma. Należała ona, 
podobnie jak większość okolicznych ziem 
do rodziny Canterów. Od imion braci Lech, 
Paweł i Andrzej pochodzą nazwy miej-
scowości: Leśniaki, Pawłów i Andrzejów. 
I właśnie Paweł, dla upamiętnienia swojej 
wygranej walki z nałogiem alkoholowym, 
postanowił zburzyć karczmę. Na jej miejscu 
postawił krzyż na kamiennym postumencie. 
Ten krzyż zdobi dzisiejszą kapliczkę...

Na terenie całej gminy przydrożnych 
kapliczek jest kilkadziesiąt... Z racji ograni-
czonego miejsca wszystkich nie jesteśmy 
w stanie tutaj zaprezentować. Ciekawe, 
czy potraficie wskazać, gdzie stoją te, 
które publikujemy?

historia

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ✍
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Mistrzyni Polski z Annolesia

Psiaki czekają  
na nowych właścicieli

Szkolenia  
dla rolników

1 marca w Warszawie odbył się finał Mistrzostw Polski Uczniów Szkół 
Cukierniczych Expo Sweet. Dlaczego o tym wspominamy w „Informatorze 
Gminy Rusiec”? 

Otóż złoty medal zdobyła mieszkanka Annolesia Nadia Grzejdziak, która wraz 
z Aleksandrą Paulińską, koleżanką z Zespołu Szkół Ponadpodstawowych nr 2 
w Bełchatowie w finale pokonały pięć drużyn z całej Polski. Zadaniem konkurso-
wym, z którym musiały się zmierzyć, było przygotowanie tortu będącego interpre-
tacją tematu „Mikołaj Kopernik – wstrzymał Słońce, ruszył Ziemię”.

Wielkie brawa dla Nadii!

Może brakuje komuś towarzysza, który obdaruje 
bezwarunkową miłością zawsze, bez względu na okoliczności? 
Za nas zaangażowania, miłości, akceptacji, a z pewnością 
odwdzięczy się po stokroć!

P ieski z naszej Gminy, o których mowa, z otwartymi sercami czekają 
właśnie na Państwa! Dziękujemy tym, którzy zdecydowali się 
wpuścić do swego domu nowych członków rodziny. Jest nam 

niezmiernie miło, że mieszkańcy naszej gminy tak chętnie otwierają 
swoje serca i domy. 

Nasza wataha, znajdująca się w Schronisku „Pokochaj Cztery Łapy” 
w Lututowie, powoli znajduje nowe domki, ale wciąż nie brakuje tych, 
które wciąż czekają na nowego właściciela. Przyjrzyjcie się zdjęciom 
naszych milusińskich (znajdziecie na Facebooku Gminy Rusiec). Może, 
któryś z psiaków skradnie komuś serce? W takich wypadkach prosimy 
o kontakt z Urzędem Gminy tel. 43 67 66 011 wew. 224.

W marcu Powiatowy Zespół Doradztwa 
Rolniczego z Bełchatowa przeprowadził 
w naszej gminy trzy szkolenia. 

Tematyka szkoleń dotyczyła mechani-
zmów wsparcia dochodów gospodarstw 
rolnych poprzez: płatności bezpośrednie 
(nowe wymogi warunkowości), ekosche-
maty, zasady integralnej produkcji.

Szkolenia odbyły się w Ruścu, Woli 
Wiązowej i Dębach Wolskich. Wzięło w nich 
udział 70 rolników.

Z ŻYCIA GMINY

Szkolenie w GOK w Ruścu

Mistrzyni 
Polski 
Nadia 
Grzejdziak
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Spektakl dla Babci  
i Dziadka
15 lutego w Gminnym Ośrodku Kultury odbyło się niezwykłe 
wydarzenie, którego najważniejsi bohaterowie tym razem 
siedzieli na widowni. Byli nimi babcie i dziadkowie uczniów 
klas I–III ze szkoły podstawowej w Ruścu.

A by zobaczyć, co przygotowali dla nich wnuki, babcie i dziadkowie 
bardzo licznie przybyli do sali widowiskowej GOK Nie zabrakło 
także rodziców, którzy wspierali swoje pociechy w aktorskich 

zmaganiach. Występy były przeplecione pięknymi piosenkami 
i wierszami, które były wyrazem ogromnej wdzięczności i życzliwości 
wnuków do dziadków. Nie zabrakło także śmiesznych scenek i skeczy.

– Bardzo dziękuję i gratuluję dzieciakom wspaniałego występu. 
Podziękowania należą się również wszystkim, którzy pomogli im 
w przygotowaniu tej uroczystości. Ale najważniejszymi osobami na tej 
sali byli dziś babcie i dziadkowie. Życzę państwu samych pogodnych 
dni, radości z wnuków i dużo zdrowia – mówi Damian Szczytowski, 
Wójt Gminy Rusiec.

Z ŻYCIA GMINY

Wójt Damian Szczytowski

Babcie i dziadkowie bardzo licznie przybyli do sali widowiskowej GOK

Nie zabrakło śmiesznych scenek i skeczy
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Prywatka dla Babci  
i Dziadka
Niemal 100 osób bawiło się w sobotę 21 stycznia w sali 
widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Ruścu na 
„Prywatce dla Babci i Dziadka”!

W ydarzenie otworzyli Damian Szczytowski – Wójt Gminy 
Rusiec oraz Dyrektor GOK w Ruścu Monika Małkowska, 
składając przy tym uczestnikom najserdeczniejsze życzenia 

z okazji ich święta – Dnia Babci i Dnia Dziadka.
Biesiadę muzyczno-taneczną poprowadziła Kapela Chłopaki 

Szczercowiaki, która już od pierwszych utworów porwała gości na 
parkiet. Z założenia prywatka miała się zakończyć po godz. 21:00, 
lecz niegasnący entuzjazm sprawił, że uczestnicy bawili się prawie 
do północy. Bez wątpienia był to wyjątkowy wieczór i na długo 
zapadnie w pamięci!

...zagrała Kapela Chłopaki Szczercowiaki... ...i wszyscy ruszyli na parkiet

...a póżniej...

Zaczęło się oficjalnie...
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Święto kobiet  
w Gminie Rusiec
8 marca w sali widowiskowej GOK w Ruścu odbył się Dzień 
Kobiet, w którym wzięło udział niemal 300 Pań.

N a wstępie uczestniczkom moc ciepłych życzeń złożyli Damian 
Szczytowski – Wójt Gminy Rusiec i Dyrektor GOK w Ruścu 
Monika Małkowska, a następnie wszyscy obecni Panowie 

odśpiewali wspólnie „Sto lat”.
Podczas wydarzenia wystąpił zespół Kulturka Band z GOK w Ruścu 

prowadzony przez instruktorów: Martyna Zjawiona, Kamil Kołatek 
i Wiesław Brzozowski. Młodzi artyści wykonali kilka znanych utworów 
prezentując swój kunszt wokalny, instrumentalny i aktorski.

W magiczną, muzyczną podróż zabrał panie również Maciej 
Miecznikowski, który bez wątpienia oczarował je swym głosem, cha-
ryzmą i poczuciem humoru. W trakcie spotkania zostały rozlosowane 
upominki, a na zakończenie wszystkie kobiety otrzymały kwiaty.

Z ŻYCIA GMINY

Gwiazda wieczoru Maciej Miecznikowski

Na scenie Kulturka Band

Jak widać panie były oczarowane

„Sto lat” odśpiewali radni i wójt
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Nowe możliwości  
dla rusieckiej orkiestry
Po niemal rocznej pracy nad dokumentacją, Amatorska Orkiestra 
Dęta im. K. Namysłowskiego w Ruścu z dniem 28 lutego 2023 r. 
została zarejestrowana w KRS i uzyskała status stowarzyszenia. 
Jednocześnie pozostaje w strukturach strażackich tj. przy 
Zarządzie Oddziału Gminnego ZOSP RP w Ruścu. 

U zyskana osobowość prawna otwiera przed zespołem wiele 
dróg do pozyskania środków zewnętrznych, co wcześniej było 
niemożliwe. Przed zarządem dużo pracy, ale też satysfakcji 

z wyznaczonego według własnych priorytetów kierunku rozwoju. 
Gratulujemy i życzymy wielu sukcesów!

Działalność rusieckiej orkiestry jest finansowana głównie przez Gminę 
Rusiec i Gminny Ośrodek Kultury w Ruścu. Wsparcie to obejmuje m.in.: 
zatrudnienie instruktorów i dyrygentów, płatność za ogrzewanie sali 
prób w budynku parafialnym, zakup nut i akcesoriów do instrumentów, 
wyjazdy i spotkania w ramach działalności artystycznej oraz promocyj-
nej gminy Rusiec. Łącznie od 2018 do marca 2023 na ten cel przeznaczo-
ne zostało około 200 tys. zł.

Lokalne władze z entuzjazmem pomagają i uczestniczą w wydarze-
niach organizowanych przez orkiestrę dętą z Ruśca. Jednym z nich jest 

Festiwal Kolęd i Pastorałek im. Jurka Gajdy. 8 
stycznia br. w kościele parafialnym w Ruścu 
już po raz IX odbyło się wspólne kolędowa-
nie. Tegoroczny festiwal uświetnili swymi 
występami: Amatorska Orkiestra Dęta 
im. K. Namysłowskiego w Ruścu, Orkiestra 
Cementowni WARTA S.A, Kulturka Band z GOK 
w Ruścu, Farna Scholka z Bełchatowa, Maria 
Koch, Chór parafialny i Schola parafialna 
z Ruśca.

Do rusieckiej orkiestry może dołączyć 
każdy, bez względu na wiek. Jej szeregi zasi-
lają głównie dzieci i młodzież uczęszczają-
ca na bezpłatne, indywidualne zajęcia nauki 
gry na instrumentach dętych drewnianych 
i blaszanych w GOK w Ruścu. Prowadzone są 
również warsztaty grupowe dla sekcji dętych 
i perkusyjnych. Nabór na zajęcia odbywa się 
od sierpnia do czerwca. Od lutego br. nad 
doborem repertuaru i przygotowaniem muzy-
ków amatorów do występów czuwa dyrygent 
– Bartłomiej Domański. 

Wraz z końcem marca 2023 r. zakończył 
współpracę z orkiestrą instruktor gry na 
instrumentach dętych drewnianych – Kamil 
Kołatek. Podczas swojej niemal dwuletniej 
działalności wprowadził w świat muzyki 
9 dzieci. W toku kształcenia wymagał od 
uczniów zaangażowania, konsekwencji, 
a jednocześnie poprzez zabawę w miły i lekki 
sposób rozbudzał w nich pasję do muzyko-
wania. Tym nietuzinkowym podejściem do 
nauki niewątpliwie zaskarbił sobie sympa-
tię podopiecznych, jak i ich rodziców oraz 
publiczności. Dziękujemy za wiele meryto-
rycznych rad, współpracę i liczymy na udział 
w nowych projektach.

Dzieci z sekcji instrumentów dętych drewnianych podczas zajęć 
z Kamilem Kołatkiem

Amatorska Orkiestra Dęta im. K. Namysłowskiego w Ruścu
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Dzieciaki malują  
strażaków

Do konkursu zostało zgłoszonych 30 prac. Najlepsze z nich zostały 
zakwalifikowane do etapu powiatowego. Wśród laureatów etapu 
gminnego znaleźli się:

– przedszkolaki: Alicja Piątek, Jan Kopacki, Kornelia Kamieniak, Miłosz 
Hałas (ZSP Rusiec), Malwina Musiał i Aleksander Butniak (ZSP Wola 
Wiązowa);

– klasy I–IV: Kaja Dziedzic, Hubert Wróbel, (ZSP Rusiec), Gabriela Ressel, 
Michał Jurczyk, Julian Wojewoda (ZSP Wola Wiązowa);

– klasy V–VIII: Sandra Beśka, Oliwia Puchała (ZSP Rusiec), Nadia 
Bujnowicz, Antoni Góra i Patrycja Pędziwiatr (ZSP Wola Wiązowa).

Patronat honorowy nad etapem gminnym objął Wójt Gminy Rusiec.
Miło nam poinformować, że na etapie powiatowym spośród 15 nagro-

dzonych prac, aż osiem wykonali uczniowie ZSP Rusiec i Wola Wiązowa! 
Prace Miłosza Hałasa, Malwiny Musiał, Alicji Piątek, Jana Kopackiego, Kai 
Dziedzic, Michała Jurczyka, Patrycji Pędziwiatr i Antoniego Góry zakwali-
fikowane zostały do etapu wojewódzkiego.

Zwycięzcom serdecznie gratulujemy!

„Młodzież zapobiega Pożarom”

z życia OSP

odpowiadali na 20 pytań testowych, a grupa starsza na 30 
pytań. Zwycięzcami w kategorii klas I–IV zostali: 1. Maria Sikora 
(ZSP w Woli Wiązowej), 2. Maria Kędziak (ZSP w Ruścu), 3. Julian 
Owczarek (ZSP w Ruścu). Najlepsi w klasach V–VIII: 1. Michał 
Musiał, 2. Aleksandra Płóciennik, 3. Marta Mateusiak (wszyscy 
z ZSP w Woli Wiązowej). Laureaci, którzy zajęli pierwsze i drugie 
miejsca, będą reprezentować Gminę Rusiec w eliminacjach 
powiatowych. Powodzenia!

Nagrodzone prace Laureaci z Ruśca Laureaci z Woli Wiązowej

28 marca w Ruścu odbyły się 
eliminacje gminne Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież 
Zapobiega Pożarom”.

P rzystąpiło do nich 16 uczniów 
klas I–IV oraz 30 uczniów klas V–
VIII. Uczniowie klas młodszych 

W lutym Zespołach Szkolno-Przedszkolnych 
w Ruścu i Woli Wiązowej odbyły się 
uroczystości, podczas których Damian 
Szczytowski – Wójt Gminy Rusiec, Wiesław 
Moszyński – prezes Gminnego Zarządu 
OSP w Ruścu oraz Michał Wlazłowski 
– komendant gminny OSP Rusiec wręczyli 
nagrody laureatom gminnego etapu 
Ogólnopolskiego Strażackiego Konkursu 
Plastycznego organizowanego przez 
Związek Ochotniczych Straży Pożarnych RP.
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Strażackie bieganie

Strażacy podsumowali 2022 rok

W niedzielę 26 marca w Dąbrowie k. Wielunia odbyła się 
II Bieg Strażaka. W zawodach udział wzięło łącznie 282 
zawodników z całej Polski.

N ajbardziej widowiskową konkurencją był bieg na 998 metrów 
w umundurowaniu typu nomex”.

Z bardzo dobrej strony pokazali się druhowie z naszej gminy. 
W klasyfikacji kobiet Katarzyna Brożyna (KSRG OSP Rusiec) zajęła drugie 
miejsce w z czasem 5:44, a do zwyciężczyni zabrakło jej jedynie 11 sekund.

W kwalifikacji ogólnej druh Arkadiusz Skorupa (KSRG Rusiec) zajął 8. 
miejsce z czasem 4:47. Cztery sekundy później linię mety pokonał Tomasz 
Rolnik (KSRG OSP Wola Wiązowa). 24. lokatę – z czasem 5:46 – zajął druh 
Robert Wieczorek zajął (KSRG OSP Rusiec).

W biegu głównym na 5 km wystartowało kilku biegaczy z naszej gminy: 
45. Zbigniew Swędrak (Rusiec), 47. Sylwester Zimny (Jastrzębice), 49. 
Tomasz Maliszak (Rusiec), 76. Tomasz Rolnik.

Gratulacje dla naszych reprezentantów!

Strażacy naszej gminy uczestniczyli w 190 wyjazdach do różnych 
zdarzeń w tym pożarów, wypadków, kolizji lub innych zagrożeń przeciw-
pożarowych. Najwięcej wyjazdów (110!) odnotowała OSP Rusiec. Należy 
pamiętać, że pomimo podjętej uchwały przez radnych gminy Rusiec 
o wypłacaniu ekwiwalentu za wyjazdy, żaden ze strażaków w 2022 roku 
nie złożył wniosku o jego wypłatę.

Dużym osiągnięciem było pozyskanie w 2022 r. dwóch samochodów 
ratowniczo gaśniczych, z czego jeden nowy typu lekkiego Iveco dla 
OSP w Dąbrowie Rusieckiej i drugi typu średniego Volvo z Państwowej 
Straży Pożarnej w Bełchatowie do OSP Rusiec. A dzięki temu OSP 
w Woli Wiązowej otrzymała samochód Iveco Magirus z OSP Rusiec, 
a OSP w Aleksandrowie otrzymała lekki samochód z OSP w Dąbrowie 
Rusieckiej. Było to możliwe dzięki przekazaniu ponad 360 tys. zł. z budże-
tu gminy na wskazane zakupy. Pozostałe środki pochodziły z dotacji.

W szeregach OSP w gminie Rusiec znajduje się 5 jednostek straży, 
które zrzeszają 243 druhów, w tym 30 kobiet. Ponadto funkcjonuje jedna 
młodzieżowa drużyna pożarnicza zrzeszająca 23 adeptów.

Podczas posiedzenia Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Ruścu omówiono planowane konkursy, turnieje oraz uroczystości. 
Najważniejszymi będą: nadanie sztandaru oraz Powiatowe i Gminne 
Obchody Dnia Strażaka, które odbędą się 14 maja, i na które druhowie 
serdecznie zapraszają. Ponadto podjęto decyzję o podziale środków 
przyznanych przez Wójta Gminy w wysokości 100 tys. zł w równych czę-
ściach przeznaczonych dla wszystkich pięciu jednostek straży. 

We wszystkich jednostkach 
Ochotniczych Straży Pożarnych 
gminy Rusiec odbyły się zebrania 
sprawozdawcze podsumowujące 
działalność w 2022 roku.

W zebraniach uczestniczył 
Prezes Zarządu Gminnego 
ZOSP RP w Ruścu dh Wiesław 

Moszyński i jednocześnie Wiceprezes 
Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP 
RP w Bełchatowie, który odpowiadał 
na nurtujące druhów pytania. Ponadto 
w zebraniach uczestniczył Komendant 
Gminny ZOSP RP w Ruścu dh Michał 
Wlazłowski. Nad całością spotkań czuwał 
odpowiedzialny za stan bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego gminy wójt 
Damian Szczytowski. W jednostkach 
OSP Rusiec i Wola Wiązowa będących 
w Krajowym Systemie Ratownictwa 
Przeciwpożarowego uczestniczyli 
przedstawiciele Państwowej Straży 
Pożarnej w Bełchatowie.

Arkadiusz Skorupa, Katarzyna Brożyna, 
Robert Wieczorek

Tomasz Rolnik
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Wielkie granie,
wielka pomoc
7 godzin rywalizacji, blisko 150 meczów i 74 uczestników 
(w tym 60 w kategorii OPEN) - tak w liczbach wyglądał 
I Charytatywny Otwarty Turniej Tenisa Stołowego o Puchar 
Wójta Gminy Rusiec „Gramy dla Izy”.

23 marca zmodernizowana sala sportowo-rekreacyjna 
w ZSP w Ruścu przeżywała prawdziwe oblężenie. 
Ideą turnieju było przede wszystkim wsparcie dla 

mieszkanki naszej Gminy, która uległa poważnemu wypadkowi 
samochodowemu. Do puszek trafiło ponad 3 tys. zł. 

– Cieszę się, że zebrało nas się tutaj aż tak wielu. Gratuluję 
organizatorom Patrykowi Budziszowi i Cyrylowi Górze, pomysło-
dawcom i organizatorom turnieju, że połączyli chęć pomagania 
z rywalizacją sportową – mówił wójt Damian Szczytowski, który 
wspólnie z radnym i współorganizatorem turnieju Bogumiłem 
Bogusławskim dokonał oficjalnego otwarcia imprezy. Warto 
dodać, że nagrody dla uczestników ufundował również radny 
powiatowy Bogdan Stolarczyk.

W kategorii kobiet pierwsze miejsce zajęła Małgorzata Michaś 
(Drużbice), która w finale pokonała Anitę Zalewską (Zalasy). Na 
najniższym stopniu podium stanęła Lisa Piekara (Kiełczygłów). 

W turnieju kategorii młodzież w wielkim finale zmierzyli 
się Maks Morawski (Podlesie) 3:1 pokonał Jakuba Michasia 
( Drużbice). Na najniższym stopniu podium stanął Hubert 
Nickiewicz (Osina). 

W rywalizacji open wystartowało 60 zawodników nie tylko 
z gminy Rusiec i sąsiednich gmin. Trzy pierwsze lokaty zajęli 
zawodnicy grający na co dzień w GLKS Drużbice. Zwycięzcą został 
Rafał Dudziński, który w finale pokonał Krzysztofa Bednarka 3:0. 
Trzecie miejsce zajął Marek Siewierski.

SPORT

Sala w ZSP Rusiec tętniła życiem

Nie brakowało efektownych wymian

Poziom turnieju był bardzo wysoki

Triumfatorzy w kategorii młodzież Najlepsi w kategorii open
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Znów było piękne biegowe święto

W hali rządzi OSP Jastrzębice
15 lutego w Sali sportowo-rekreacyjnej Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Ruścu odbył się doroczny Halowy Turniej 
o Puchar Prezesa Zarządu Gminnych Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Patronat Honorowy nad imprezą objął Wójt Gminy 
Rusiec.

R ywalizacja zakończyła się niespodzianką. Puchar zwycięzców 
wznieśli druhowie z OSP Jastrzębice. Kolejne miejsca zajęły: 
OSP Dąbrowa Rusiecka (ubiegłoroczny triumfator) i OSP Rusiec. 

W turnieju wzięły również udział OSP Aleksandrów i OSP Wola Wiązowa.
Statuetkę dla strzelca odebrał Bartłomiej Krasowski (OSP Jastrzębice), 

a za najlepszego bramkarza uznano Dariusza Drutowskiego (OSP 
Aleksandrów).

Bieg Świąteczny w Ruścu to impreza wyjątkowa. Jego ostatnia 
edycja była jubileuszową: dziesiątą. Na liście startowej znalazło się 
247 zawodników z kilku województw.

Organizatorem biegu był LKS Hetman Rusiec, a patronatem imprezę 
objął wójt Damian Szczytowski. Tradycją rusieckiego biegu jest też 
udział gościa specjalnego. Tym razem był nim był Adam Kszczot, 

wielokrotny medalista mistrzostw świata i mistrzostw Europy na 800 
i 1500 m. 

Wśród mężczyzn triumfował Mateusz Pawełczak z czasem 27:22, a naj-
szybszą z kobiet była Barbara Pawełczyk – 30:28.

W klasyfikacji najlepszych biegaczek z naszej gminy zwyciężyła Renata 
Matynia, przed Joanną Plutą i Katarzyną Freus. Wśród mężczyzn na podium 
stanęli: Marcin Wojciechowski, Zbigniew Swędrak i Łukasz Mielczarek.Start X Biegu Świątecznego

Najlepsze biegaczki w Gminie Rusiec Najlepsi biegacze w naszej gminie

Druhowie OSP Jastrzębice z trofeum



ŚWiąteCZNA  
KRZyżóWKA RuSieCKA
Sprawdź, jak dobrze znasz Naszą Gminę?
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Poziomo
5. Jedna z najmniejszych miejscowości 
w naszej gminie, 7. „... Maliniec”; zwy-
cięzca IX i X edycji HLPN „Champions 
League” w Szczercowie, 8. Centralna 
część Dąbrowy Rusieckiej (nazywana 
tak przez starszych mieszkańców; wg 
wikipedii) 9. Sołtysem jest tam Piotr 
Bednarek, 11. Ta ulica w Ruścu doczeka-
ła się swojej nazwy w 2020 roku,  
12. Tamtejsi strażacy zostali w tym roku 
halowymi mistrzami gminy w piłce 
nożnej 17. Święty, patron parafii w Woli 
Wiązowej, 18. Największa gminna inwe-
stycja to..., 22. Między Antoniną a ulicą 
Dworcową w Ruścu, 23. Wiatraki, farma 

fotowoltaiczna, stacja paliw, czyli...,  
25. Największa firma działająca w gmi-
nie Rusiec, 27. Imię hetmana, patrona 
jednej z ulic w Ruścu, 29. Niegdyś naj-
bliższa stacja PKP od Ruśca w kierunku 
Śląska, 30. Miejscowość, której kojarzy 
się z nocnym ptakiem

Pionowo
1. Do niedawna jego częścią były 
Bykowiec i Księżaki, 2. Jej mieszkańcy 
wreszcie doczekali się asfaltowej drogi, 
3. Dzień tygodnia, w którym odbywa 
się targ w Ruścu, 4. Między Antoniną 
a Zalasami, 6. Popularny zespół rockowy, 
który wystąpił w rusieckim amfiteatrze 

w ubiegłym roku, 10. Nazwisko  
kapitana Hetmana Rusiec,  
13. „...Band”– młodzieżowy zespół 
wokalny działający przy GOK,  
14. Był gościem honorowym X Biegu 
Świątecznego w Ruścu, 15. Część Ruśca 
w okolicy ul. Konopnickiej, 16. Jedna 
z najstarszych i najpiękniejszych rusiec-
kich tradycji związana z Wielkanocą,  
19. Między Ruścem a Kuźnicą, 20. Leon, 
wieloletni naczelnik Gminy Rusiec,  
21. Wpadają do niej Nieciecz i Krasówka, 
24. Przyjmuje życzenia 11 marca. 
Niekiedy trudno go wybrać, 26. Jurek..., 
patron Festiwalu Kolęd i Pastorałek,  
28. ...Wola, nie Wiązowa

ROZRYWKA

Wydawca: Urząd Gminy Rusiec, ul. Wieluńska 35, 97-438 Rusiec, tel.: 43 67 66 011, fax: (+48) 43 67 66 290,  
e-mail: gmina@rusiec.pl, www.rusiec.pl, Godziny pracy: poniedziałek – 9–17, wtorek – piątek – 7.30–15.30


